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Herbestemming kerkgebouwen  -  Projectrealisaties 

 

Tijdens de vorige legislatuur werd veel aandacht besteed aan de her- of 

nevenbestemming van niet meer gebruikte eredienstgebouwen. Zo werden subsidies tot 

200.000 euro mogelijk gemaakt om projecten van nevenbestemming te helpen 

financieren. Er waren dan ook heel wat diverse projectoproepen en er werden 

verschillende haalbaarheidsstudies uitgevoerd. De concrete stap naar uitvoering blijft 

echter nog vaak uit. 
 

1. Hoeveel haalbaarheidsstudies werden reeds opgemaakt? Graag een opdeling per jaar 

en per provincie. 

2. Hoeveel haalbaarheidsstudies zijn nog gepland? Graag een opdeling per jaar en per 

provincie. 

3.  a) Hoeveel subsidies werden hiervoor uitgereikt tijdens de vorige legislatuur? 

Gelieve ze per jaar op te delen en per project. 

 

b) In welke subsidies is hiervoor voorzien in de periode 2020-2024? Gelieve per 

jaar op te delen en per project. 

c) Is er een stijging/daling in aanvragen naar subsidies? 

d) Indien er een merkbare stijging/daling is, wat zijn de oorzaken hiervan? 

4.  a) Hoeveel van deze studies leidden al naar een effectieve projectrealisatie tijdens 

de afgelopen legislatuur? Gelieve op te delen per jaar en in welke 

gemeente/stad. 
 

b) Hoeveel projectrealisaties naar aanleiding van studies zijn gepland in 2020-

2024? Gelieve op te delen per jaar en in welke gemeente/stad. 

5.  a) Welke initiatieven nam de Vlaamse overheid reeds om te komen tot meer 

effectieve projectrealisaties? 
 

b) Welke initiatieven zijn nog gepland om te komen tot meer effectieve 

projectrealisaties? 



 

 

BART SOMERS 

VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, 

BESTUURSZAKEN, INBURGERING EN GELIJKE KANSEN 

 

 

ANTWOORD 

op vraag nr. 73 van 19 december 2019 

van TOM ONGENA 

 

 

 

Uit de inleiding van de vraagstelling leid ik af dat de vragen peilen naar de resultaten van 

de haalbaarheidsstudies die zijn uitgevoerd binnen het kader van het “Projectbureau 

Herbestemming Kerken”. In het kader van dit Projectbureau vonden ondertussen 6 

projectoproepen, met indieningsdata op respectievelijk 31 januari 2016, 15 mei 2016, 10 

februari 2017, 22 september 2017, 25 april 2018 en 15 april 2019, plaats die leidden tot 

115 onderzoeksdossiers. Een zevende projectoproep werd aan het einde van 2019 

gelanceerd.  

 

1. 60 haalbaarheidsonderzoeken van de oproepen 1 tot en met 4 werden reeds 

afgerond: 10 dossiers uit de provincie Antwerpen, 10 uit Limburg, 13 uit Oost-

Vlaanderen, 15 uit Vlaams-Brabant en 12 uit West-Vlaanderen. 

 

2. De haalbaarheidsonderzoeken van de oproepen 5 en 6 (55 dossiers zijn nog niet 

afgerond: 7 dossiers uit de provincie Antwerpen, 10 uit Limburg, 15 uit Oost-

Vlaanderen, 8 uit Vlaams-Brabant en 15 uit West-Vlaanderen.  

 

3. Het agentschap Binnenlands Bestuur (ABB) subsidieert na aanvraag de 

haalbaarheidsonderzoeken inzake niet-beschermde kerken. In relatie tot de eerste 

vijf oproepen verleende het ABB vanuit die optiek 44 subsidies voor een totaal 

bedrag van 299.057 euro. Wat betreft de zesde oproep (24 niet-beschermde 

kerken op een totaal van 37 dossiers) heeft ABB tot op heden 14 subsidies 

toegekend voor een totaal bedrag van 108.752 euro. De resterende tien subsidies 

zullen in de loop van het eerste kwartaal van 2020 worden verstrekt.  

De zes eerste oproepen resulteerden in respectievelijk 11, 17, 16, 16, 18 en 37 

dossiers. De groeiende bekendheid van het projectbureau en het feit dat de zesde 

oproep werd gelanceerd aan het begin van de nieuwe lokale bestuursperiode 

spelen mogelijks een rol.    

 

1. a) Uit de afgeronde haalbaarheidsonderzoeken is er in de afgelopen regeerperiode 

geen effectieve projectrealisatie voortgevloeid.  

 

b) Op dit moment is het nog te vroeg om deze analyse te maken.  

 

Ik verwijs naar het parlementaire verslag van mijn antwoorden op de door u 

gestelde vragen in de Commissie Binnenlands Bestuur en Stedenbeleid n.a.v. de 

bespreking van de Beleidsnota Binnenlands Bestuur en Stedenbeleid 2014-2019. 

Zie http://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1510321(zie. 2.5 en 3.5), alsook 

naar OD 6.3 van voorgenoemde beleidsnota. 

http://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1510321

